

### စကားချီး

ရေဒီယိုမှတင်ပြနေသော အစီအစဉ်သည် လက်ခံ၍ မရရှိသောမက ယုံကြည်ရခက်သည်ဟု ထင်ရပါသည်။ နိဂုံးချုပ်အားဖြင့် ဆင့်ကဲဆင့် ကဲပြောင်းလဲခြင်းဆိုင်ရာ သိပ္ပံအမြင်နှင့် ၂၀ ရာစု၌ လူမျိုးတုံးအောင်သတ် ဖြတ်မှုဖြစ်ရပ်အကြား၌ရှိသော တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်မှုရှိခြင်းကို မြင်ပါသလားဟု သူမ ကျွန်ုပ်ကို မေးခဲ့သည်။

အများပြည်သူဆိုင်ရာ နိုင်ငံတော် ရေဒီယိုအသံလွှင့်ဌာနသည် လတ်ဆတ်သော ရေဒီယိုအသံလွှင့်ခြင်းအစီအစဉ်ကို အပတ်စဉ်တိုင်း ၄ သိန်းကျော်သော လူများထံသို့ ရောက်ရှိနေသည်ဟု ကျွန်တော်သည် တယ်ရီ ဂါဂ္ဂီ(စ်)(Terry Gross) ကို ပြောပြနေခဲ့သည်။ မည်သို့အားဖြင့် လူသားမျိုးနွယ်သည် အလွန်ရှေးကျသော အကျိအချွဲများမှ မတော်တဆအားဖြင့် ပေါ်ထွက်လာသော ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း အတွေးအခေါ်ကြောင့် လူသားများ၏ အသက်ယူဆချက်သည် တစ်ချိန်တည်း၌ပင် လူများစွာကို သတ်ဖျက်များဖြစ်စေသည့်အကြောင်းကို ကျွန်ုပ်သည် ရှင်းပြနေခဲ့သည်။

ထိုအရာသည် အမှန်တကယ် ထူးခြားသော ဖော်ပြချက်မဟုတ်ပါ။ အကယ်၍ ကြင်နာ၊ ကြီးမြတ်သော ဘုရားသခင်သည် လူသားကို ဖန်ဆင်းခဲ့လျှင်၊ လူတို့၏ အသက်သည် အလွန် အလေးအမြတ်ထားစရာ ကောင်းသောအရာပင်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းမှန်ကန်ခဲ့လျှင် ကျွန်ုပ်တို့သည် အချိန်နှင့် ပြောင်းလဲခြင်း၏ ထုတ်ကုန်များသာဖြစ်ပြီး၊ အကျင့်သိက္ခာနှင့် လူသားများ၏ အသက်အတွက် ကိုယ်ပိုင်တန်ဖိုးရှိမည်မဟုတ် တော့ပေ။

ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းသည် လူသားကို သူ၏ဆန္ဒရှိသည့်အတိုင်း လုပ်ဆောင်ရန် လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပေးစေပြီး၊ သူ့ရွေးချယ်သော သူသာလျှင် လွတ်မြောက်ခွင့် ပေးမည်ဖြစ်သည်။ ချား(လ်)ဒါဝင်သည် ဤအရာကို နားလည်သဘောပေါက်ခဲ့သည်။ သူ့ရေးသားခဲ့သော ကိုယ်တိုင်ရေးအထုပတ္တိထဲတွင် ဘုရားသခင်ကို ငြင်းပယ်သောသူသည် အသန်းမာဆုံးအရာ သို့မဟုတ် အကောင်းဆုံးသောအရာအဖြစ်ထင်ရသော ပင်ကိုစရိုက်နှင့် ရုတ်တရက်ဖြစ်ပေါ်လာသော ဆန္ဒများ၏ နောက်သို့ လိုက်ဖို့ရန် ကျွန်ုပ်မမြင်နိုင်သရွေ့ သူ၏အသက်ကိုအုပ်စိုး ရန်ရှိနေ နိုင်ပါသည်။

နာဇီဝါဒီနှင့် ကွန်မြူနစ်ဝါဒသည် ဘုရားသခင်ကို ငြင်းပယ်ကြပြီး၊ ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း အတွေးအခေါ်အားဖြင့် သက်ဝင်လှုပ်ရှားခဲ့ကြကာ နာမည် ဆိုးဖြင့် ကျော်ကြားခဲ့ပြီး ၂၀ ရာစု၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများ၏ သွေးရောင် စွန်းထင်မှုကို တာရီ ဂရိစ် (Terry Gross)သည် သံသယများ ရှိနေလို့မိမည်။

ထိုအရာသည် ဂျာမန်နာဇီများ၏ လက်အတွင်း၌ ၁၁သိန်းသော လူများသေဆုံးစေဖို့ရန် ဦးဆောင်သော ထိုအရာ၏ ယုတ္တိတန်သော သုံးသပ်ချက်ကို သယ်ဆောင် ပေးခဲ့သော ဒါဝင်၏အတွေးအခေါ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဟစ်တလာသည်ဘာသာရေးအလွန်ကိုင်းရှိုင်းသော၊ ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲမှုကို ထောက်ခံသောသူ တစ်ယောက်ဖြစ်သည်။ သူသည် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း၌ သူ၏စစ်သားများကို အမိန့်ပေးခဲ့ပြီး၊ ဒါဝင်နှင့် Friedrich Nietzsche တို့၏စာအုပ်များကို ထောက်ပံ့ ပေးစေခဲ့သည်။

ဟစ်တလာသည် ယုတ်ညံ့သော မျိုးနွယ်စုများဆိုသည့် အဖွဲ့များကို ဖယ်ထုတ်ခြင်းအားဖြင့် အင်အားကြီးသောမျိုးနွယ်ကို ဖန်တီးရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ဒါဝင်၏ နောက်ကိုလိုက်ကာ အေရန် (Aryan)သည် အခြားသောမျိုးနွယ်များ (ဂျူးများအပါအဝင်၊ ဂျက်ပစီများ၊ စလပ် လူမျိုးများစသည့်တို့ ) ထက်သာလွန်သည်ဟု သူယုံကြည်ခဲ့သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် နာဇီများသည် ဂျူးလူမျိုးများက ဂျာမန်လူမျိုးများကို လက်ထက်ခြင်းသည် ဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သောအရာအဖြစ် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ကြောင့်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

သန်မာဆုံးသောသူများသည် လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ်ရမှာဖြစ်ပြီး၊ အမြင့်ဆုံးကိုယ်ပိုင်သဘာဝကို စွန့်လွှတ်ခြင်းအဖြစ် ပေါ်လွင်စေမည့် အားနည်းသော သူများနှင့် အပေါင်းအသင်းမဖြစ်သင့်ပါ။ မွေးရာပါ အားနည်းသောသူများသာလျှင် ရက်စက်သကဲ့သို့ ဤအခြေခံသဘောတရား အပေါ်တွင် ကြည့်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ သူပြုလုပ်ခဲ့ မည်ဆိုလျှင် ထိုအရာသည် ပြုလုပ်ရုံမျှသာဖြစ်သည် အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် အားနည်းသောသဘာဝနှင့် အတွေးအခေါ် ကျဉ်းမြောင်းသောကြောင့် ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့သော နိယာမကြောင့်ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း၏ လုပ်ငန်းစဉ်ကို တိုက်ရိုက်မလုပ်ဆောင်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ (,) ထို့နောက် အမြင့်ဆုံးသော ဇီဝအသက်၏ တိုးတက်မှုသည် စိတ်ကူးနှင့် ကြံစည်၍ ရသောအရာဖြစ်လိမ့်မည်မဟုတ်ပေ။

ဟစ်တာသည် ဆင့်ကဲဆင့်ပြောင်းလဲခြင်းကို အရှိန်မြှင့်တင်ရန်နှင့် ထိုအရာတစ်ခုတည်းကိုသာကူညီရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။ ၁၉၄၀ခုနှစ်၌ ဗြိတိသျှ ဆင့်ကဲဆင့်ပြောင်းလဲခြင်းဝါဒီဖြစ်သော ဆရာ အာသာ ကိန့် (Arthur Keith) က ကျွန်ုပ် အဆက်မပြတ်ထိန်းသိမ်းထားသကဲ့သို့ “ဂျာမန်ခေါင်းဆောင် ကြီးဟစ်တာလာသည် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း ဝါဒီတစ်ယောက်ဖြစ်သည် ဟု ရေးသားခဲ့သည်။ “သူသည် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ ပြောင်းလဲခြင်း၏ အယူအဆကို ဂျာမနီ၏ လက်တွေ့ကျသော အတည်ပြု ချက်ပြုလုပ်ရန် သတိရှိစွာ ရှာဖွေခဲ့သည်။ သန်းပေါင်းများစွာတို့သည် ဒုက္ခဆင်းရဲကို နှုတ်ဖြင့်မပြောဆိုနိုင်သောပုံစံများဖြင့် သေခဲ့ကြသည် အဘယ့်ကြောင့်သော် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ ပြောင်းလဲခြင်း ဝါဒကြောင့်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကိန့်သည်လည်း ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းနှင့် လူ့ကျင့်ဝတ် ဆိုသည့် သူရေးသားထားသည့် စာအုပ်ထဲ၌ ပြောထားသည်မှာ “ဂျာမ နီနိုင်ငံ၏ ခေါင်းဆောင်သည် အယူအဆထဲ၌ရှိသော ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းဝါဒီတစ်ယောက်သာမက သန်းပေါင်းများစွာသောသူတို့၏ တန်ဖိုးကို သိသကဲ့သို့ ထိုအထဲ၌ ရှိသောပြင်းထန်မှုကို ကျင့်သုံးခဲ့သည်။

ဒါဝင်သည် သူ၏ မျိုးစိပ်များ၏ ဖော်ပြစာအုပ်ကို မထုတ်ဝေခင် ကာလ် မာစ် (Karl Marx)သည် ကွန်မြူနစ် မူဝါဒကြေညာစာတမ်းကို ရေးသားခဲ့သည်။ သို့သော် ကွန်မြူနစ်ဝါဒသည် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်း လဲခြင်းကို ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ အကြွေးတင်ရှိခဲ့သည်။ ကွန်မြူနစ်ဝါဒတည် ထောင်သူ မာစ် (Marx) သည် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း၌ရှိသော သူ၏ ဘုရားမရှိသော ကမ္ဘာ့အမြင်အတွက် အယောင်ဆောင်သိပုံဆိုင်ရာ အုတ်မြစ်ဖြစ်သော သူလိုအပ်သည့်အရာကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ မာစ် သည် Friedrich Engels ထံသို့ရေးခဲ့သည်မှာ “ဒါဝင်၏ ဖော်ပြသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အယူအဆအတွက် သဘာဝတရားနှင့်ဆိုင်သော သမိုင်း၌ အခြေခံထားသောအရာများပါဝင်သည့် စာအုပ် တစ်အုပ်ဖြစ်သည်” ဟုရေးသားခဲ့သည်။ မာစ်သည် ဒါဝင်ထံသို့ ဒက်စ် ကာပီတယ် (Das Kapital)ကို နှစ်မြှုပ်ထားချင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဒါဝင်၏ အမျိုးသမီးသည် ကာလ်မာစ်နှင့်အတူ သူမ၏ အမျိုးသားအဖွဲ့အစည်းတွင် သူ၏ မကျေမနပ်ဖြစ်ခြင်းကို သိအောင်ပြုလုပ်ခဲ့သောကြောင့် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။

ဒါဝင်သည် ယုံကြည်ချက်ကို အဆုံးထိထားခဲ့သည်ဟု ပြောဆိုခဲ့သော Vladimir Leninသည် တရုတ်ပြည်များနှင့် ဟင်းသီး ဟင်းရွက်မျိုးစိပ်များသည် အခွင့်အရေးကြောင့် ဖြစ်ခြင်းမှလွဲ၍ တစ်ခုနှင့် တစ်ခု ဆက်နွယ်မှုမရှိဘဲ၊ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ ဖန်ဆင်းခြင်းခံရ သောအရာများဖြစ်ပြီး၊ ထိုအကြောင်းကြောင့် ပြောင်းလဲ၍မရသော အရာ များဖြစ်ကြသည်ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။ ကွန်မြူနစ်ဝါဒ၏ လက်မရွံ့နောက်လိုက် ဂျိုးဇက်ဖ်စတလင် (Josef Stalin)သည် ကျမ်းစာကျောင်း၌ ဒါဝင် စာဖတ်နေသောအချိန်တွင် ငယ်ရွယ်သော ဘုရားမဲ့ဝါဒီတစ်ယောက်ဖြစ် နေခဲ့သည်။

ထိုကွန်မြူနစ်ခေါင်းဆောင်များနှင့် အခြားသောသူများသည် ဘာသာရေးစစ်ပွဲများနှင့်ပေါင်းပြီး အသက်ခံခဲ့ရသော လူဦးထက်ပို၍ သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်။ ကွန်မြူနစ်ဝါဒ၏ “ကြမ်းတမ်းသော ထင်မြင်ချက်”ဆိုသည့် စာအုပ်အနက်ရောင်သည် “သန်း ၁၀၀ နီးပါးသော လူများကို သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်။ စတလင်၊ မာ့အို၊ ပိုလ်ပွတ် နှင့် အခြားသော သူများသည် အချိန်တိုင်း လူများစွာကို သတ်သော နာမည်ကျော် လူသတ်သမားများဖြစ်ကြပြီး၊ သူတို့သည် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းကို ချီးမွမ်းခဲ့ကြသည်။

ဟုတ်ပါသည်။ အတွေးအခေါ်များတွင် အကျိုးဆက်များရှိပါသည်။ ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း အခြေအနေ၌ မြောက်မြားစွာ သေစေနိုင်သော အသီးပင်ဖြစ်ပါသည်။

သို့သော်လည်း ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းသည်မကောင်းသော အကျိုးဆက်များကို ဦးဆောင်သော အတွေးအခေါ်မဟုတ်ပါ။ ထိုအရာသည် မှားယွင်းသော အတွေး အခေါ်သာဖြစ်ပါသည်။ ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ ပြောင်းလဲခြင်းသည် အချက်အလက်တစ်ခုမဟုတ်ပါ။ သိပ္ပံဆိုင်ရာ အယူအဆတစ်ခုလည်း မဟုတ်ပါ။ ဗြိတိသျှ နက္ခတ္တဗေဒပညာရှင် ဆရာ Fred Hoyle ပြောသကဲ့သို့ အယူအဆသည် ဇီဝအခြေခံမော်လီကျူးများကြီးထွားလာသည် သာမက အသက်ရှင်လျှက်ရှိသော ဆဲလ်များ၏ အလုပ်လုပ်နေသောအ စီအစဉ်သည် ကမ္ဘာပေါ်၌ရှိ အဓိပ္ပါယ်မရှိသော အမြင့်ဆုံးနိယာမ၏ အထောက်အထားသည် ကမ္ဘာဦးကာလ အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းနှင့် ဆိုင်သော ပေါင်းစည်းမှု၌ ပြောင်းလဲခြင်းအားဖြင့် ရောက်ရှိလာ နိုင်ခဲ့ကြသည်။

ဖန်ဆင်းခြင်းကို သင်ကြားသော ကျောင်း၏ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ တွမ် ဒီရိုဆာ (Tom Derosa)သည် ဟစ်တလာ၏ သေနပ်ဆံဖြစ်လာသည့် ဒါဝင်၏ မှတ်စုများအားဖြင့် အသိဉာဏ်ရှိသောလမ်းစဉ်ကို ခြေရာခံခြင်းအားဖြင့် ထိပ်တန်း အလုပ်ပြီးစီးခဲ့သည်။ သူသည် ဘာကြောင့် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းသည် မှားယွင်းသည် သာမက ထိုအရာထဲ၌ အဆိပ် ဖြစ်စေသည်ဆိုသည့် အရာများအားဖြင့် မြောက်မြားစွာသော ဥပမာများကိုဝေမျှခဲ့သည်။ ထိုအရာသည် ခိုင်မြဲစွာ ဆုပ်ကိုင်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး သေချာစွာဖတ်ရှုခြင်းနှင့် ကျယ်ပြန့်သော အာရုံစူးစိုက်မှုသည် ထိုက်တန်သည့် ဗဟုသုတပေးသောဖြစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ သေစေနိုင်သော ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း၏ အသီးသည် အသိညာဉ်ကို ပွင့်စေခြင်းနှင့် အဘယ့်ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ခရစ်ယာန်များ အဖြေပေးရန်နှင့် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ ပြောင်းလဲခြင်း၏ မှားယွင်းသောပြောဆိုမှုများကို ချေပရန် ထင်ရှားသော ဆင်ခြင် ဉာဉ်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။

ဤစာအုပ်သည် ပြင်သစ် ဇီဝဗေဒပညာရှင်ဂျင်ရိုစတန်း (Jean Rostand)သည် “အရွယ်ရောက်သောသူများ အတွက် နတ်သမီးပုံပြင်” ဟုခေါ်ခဲ့သည့် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ ပြောင်းလဲခြင်း၏ ဗိမာန်ကို တစ်စ တစ်စ နှင့်ပြုလဲရန်နှင့် တစ်ခါတွန်းပို့ခြင်းကိုပေးစွမ်းပြီး၊ ပျက်ဆီးဆုံးရှုံးရန်အ တွက် အသုံးပြုမည့် စာအုပ်အဖြစ် ဆုတောင်းမေတ္တာပို့ပါသည်။

ဆင့်ကဲဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်း၏ နေရာအစား ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာကြီးပေါ်၌ ယေရှုခရစ်တော်၏ ကျင့်ဝတ်၊ ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့် ဝိညာဉ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သင်ကြားမှုများသည် အနှံ့အပြား အံ့ဩဖွယ်ရာ အသစ်တစ်ဖန် သက်ရောက်မှုဖြစ်ပါစေသော။

ဒေါက်တာ James Kennedy, Ph. D